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ČESKO: Člen strany SPD Jaroslav Foldyna na tiskové konferenci strany promluvil o vakcinaci v
České republice. Zároveň poděkoval prezidentovi Zemanovi, kdy zavolal jak do Ruska, tak do Číny se
žádostí o jejich vakcíny. Naopak nešetřil kritikou směrem k ministrovi zdravotnictví Blatnému.

Podle slov Foldyny uvádí statistika, že se chce více než 60 procent občanů nechat dobrovolně
naočkovat. Podle poslance však nastává problém, protože nemají čím.

Podle Foldyny mu denně volají obvodní doktoři, lidé z domovů důchodců, kdy senioři trpí tím, že se
nemohou stýkat se svou rodinou. Dodal, že se v této souvislosti v zemi nic neděje. Naopak za světlou
výjimku označil prezidenta Zemana, kterému chtěl on i za stranu SPD poděkovat. Zároveň však
konstatoval, že chce apelovat na ministra Blatného.

„Chtěl bych apelovat na ministra Blatného: Pane ministře, vy nejste Romancev, abyste
filozofoval, co je dobré v Rusku, co je špatné v Rusku. Vy jste ministr české vlády a vy se
musíte postarat o to, aby občané České republiky měli dostatek vakcín. Vy můžete udělit
výjimku prostřednictvím SÚKLu pro používání těchto látek, ale vy nic neděláte, vy jen
opakujete mantry! Tak skončete, když vás to tak trápí a nechte tam někoho, kdo je
schopen ty věci řešit,“ řekl Foldyna.

Před Foldynou hovořil na tiskové konferenci také předseda strany SPD Tomio Okamura. Ten uvedl,
že požadují rekonstrukci vlády a také nahrazení „neschopných ministrů“, tudíž jejich demisi. 
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„Budeme tento týden opět, stejně jako minulý týden, žádat na půdě Poslanecké
sněmovny vyvození osobní odpovědnosti za situaci, ve které se Česká republika ocitla. Je
nutná rekonstrukce vlády a nahrazení ministrů, kteří na své úkoly nestačí,“ konstatoval
s tím, že jde hlavně o ministra zdravotnictví Jana Blatného a ministra zahraničí Tomáše
Petříčka.

Plošné zákazy nepovažuje Okamura za správnou cestu. Zdůraznil, že takový stav je již neúnosný.

„Po více než sedmi dnech se ukazuje, že výsledek nepřichází. Vládní politici si dopředu
dělají alibi a mluví o dalších uzávěrách. Lockdown není řešení,“ sdělil.

Ruská a čínská vakcína
Co se týče iniciativy českého prezidenta, pak zmiňme, že před nedávnem sdělil prezident Zeman, že
má od ruského prezidenta Vladimira Putina přislíbené dodávky ruské vakcíny Sputnik V. Český
prezident řekl, že ruskému prezidentovi odeslal dopis, v němž požádal po dohodě s předsedou vlády
Andrejem Babišem o vakcínu Sputnik V.

Prezident se ve svém hodnocení ruské vakcíny rozchází mimo jiné s ministrem zdravotnictví Janem
Blatným. Ten zmínil, že o použití ruské vakcíny v zemi bude přemýšlet až poté, co tato látka bude
schválena Evropskou lékovou agenturou.

Taktéž s Čínou se dohodl Zeman na dodávce tamní vakcíny. O vakcínu požádal Zeman a žádost
premiéra. Ovčáček pak uvedl na sociální síti, že podle zprávy velvyslanectví České republiky v
Pekingu se čínská strana rozhodla této žádosti okamžitě vyhovět.
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